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Cestu po realizovaných projektech podpořených dotacemi z Regionálního operačního
programu NUTS II Severovýchod podnikli 22. a 23. března novináři spolu se zástupci
Ministerstva pro místní rozvoj ČR a Regionální rady regionu soudržnosti
Severovýchod. V Liberci se včera presstripu zúčastnil také hejtman LK Stanislav Eichler a
ředitel Úřadu RRRS Severovýchod Zdeněk Semorád.

V metropoli nejsevernější části regionu  soudržnosti byl představen projekt modernizace
tramvajové trati ve Fügnerově ulici v Liberci, na níž získal Dopravní podnik města Liberce více
než 49 milionů korun z Evropské unie.

„Podporujeme ekologické projekty, které přispívají ke snižování emisí, zvláště v centru města.
Přínosem projektu jsou i vyhřívaná nástupiště na zastávkách, takže se cestující nemusejí brodit ve
sněhu. Toto řešení je unikátní v celé České republice,“ uvedl hejtman.

„Projekt řeší jednu z etap, směřujících ke zlepšení dopravní obslužnosti sídliště Rochlice a
Broumovská. Rekonstruovali jsme trolejové vedení, veřejné osvětlení, navíc se podařilo instalovat
vyhřívané výhybky, což byl dříve ve složitých klimatických podmínkách velký problém libereckých
tramvají,“ doplnil uvedl. Technický náměstek DPML Ludvík Lavička.

Novináři již předtím  22. března navštívili Přelouč a Dvůr Králové nad Labem.. Předseda
Regionální rady Radko Martínek doprovázený starostkou Irenou Burešovou a ředitelem Úřadu
Regionální rady Zdeňkem Semorádem si prohlédli nové autobusové nádraží, na jehož výstavbu
získalo město prostřednictvím ROP Severovýchod více než 17 milionů korun z Evropské unie.
„Vybudovaly se nástupní, výstupní a parkovací místa, dále odstavné plochy, výpravní budova a
čekárna,  hygienické zázemí pro cestující, zastávkové přístřešky a chodníky. Tím projekt přispěl k
výraznému zvýšení komfortu přepravy cestujících, což nejen Přeloučtí vítají,“ uvedla Irena Burešová
na tiskové konferenci, jíž se zúčastnil spolu s předsedou Regionální rady Radko Martínkem a



ředitelem Úřadu Zdeňkem Semorádem také ministr pro místní rozvoj Rostislav Vondruška.

„Regionální operační programy patří k v České republice k nejlépe čerpajícím z Evropské unie.
Severovýchod se řadí vzhledem ke své alokaci k nejlepším. V rámci všech operačních programů bylo
dosud předloženo 33 782 žádostí o dotace z evropských fondů, schválilo se 13 499 z nich. Příjemci pak
obdrželi 108, 7 miliard korun,“ řekl ministr a dodal: „Vláda schválila 15. března balíček 12 zásadních
legislativních změn, které mají urychlit čerpání z fondů Evropské unie. Kromě jiného se zjednoduší
vykazování výdajů, zrychlí se kontrolní činnosti a proplácení dotací.“

Podle Vondrušky by tak měla Česká republika vyčerpat dotace z evropských fondů včas.
Z Přelouče pokračovali novináři se zástupci ministerstva a Regionální rady do Pardubic, kde jim
manažerka projektu Petra Harišová představila projekt zaměřený na revitalizaci pardubických
sídlišť Dukla a Višňovka. Ten získal podporu v rámci Integrovaného operačního programu.
Pozornost novinářů vzbudil Safari kemp ve Dvoře Králové nad Labem, který získal z ROP
Severovýchod bezmála 30 milionů korun.

„Těší nás, že v bungalovech postavených ve stylu africké vesnice budou prvními nocležníky právě
novináři,“ řekla ředitelka tamější ZOO Dana Holečková.

Safari kemp byl vystavěn nedaleko zoologické zahrady. V letní sezóně budou mít hosté výhled
na  africká zvířata, jejichž výběh těsně odděluje od  kempu nenápadný ohradník. Kromě
bungalovů se mohou návštěvníci ubytovat také v karavanech a ve stanech. Součástí kempu je
také dětské hřiště, bazén a vířivka. Zajímavé projekty čekaly novináře také následující den.

V Lázních Bělohrad navštívili včera tamější hotelový komplex „Strom života“. Průvodcem po
lázeňském zařízení, které získalo prostřednictvím ROP Severovýchod více než 135 milionů
korun z unijních fondů, se stal ředitel Štěpán Vele.

„Náš komplex, postavený na kraji města směrem na Miletín, poskytuje zázemí lázeňským turistům.
V současné době převažuje česká klientela. Lázeňské služby s řadou procedur včetně wellnes, masáží,
pedikúry, manikúry a dalších si hradí klienti sami,“ uvedl.

 


